
Rada Powiatu Nyskiego 
Sesja Rady Powiatu 

Protokół nr XIV/2025 

 
Obrady rozpoczęto 28 marca 2025 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 08:45 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 24 członków. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Joanna Czarnecka 
7. Jarosław Figiel 
8. Ewa Gruszka 
9. Piotr Janczar 
10. Tomasz Jazienicki 
11. Henryk Kamiński 
12. Jacek Kanarski 

13. Zbigniew Karnaś 
14. Artur Kloryga 
15. Danuta Korzeniowska 
16. Agnieszka Miler 
17. Paweł Nakonieczny 
18. Teresa Nosal 
19. Daniel Palimąka 
20. Grzegorz Samborski 
21. Ireneusz Szafraniec 
22. Przemysław Tetłak 
23. Damian Wylężek 
24. Janusz Zapiór 

Nieobecna: Bożena Lewińska  

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak otworzył XIV sesję Rady Powiatu w Nysie zwołaną na 
wniosek Zarządu Powiatu. Przywitał radnych oraz pozostałe osoby uczestniczące w obradach 
oraz osoby oglądające obrady online. 

b) stwierdzenie kworum. 

Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
24 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2025 r. (załącznik nr 2), 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Starosta Nyski Daniel Palimaka – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo!  
Witam Was bardzo serdecznie i dziękuję, że w trybie nadzwyczajnym zechcieliście się spotkać, 
bo spotykamy się w bardzo istotnej sprawie, a mianowicie przyjęcia tego, co stało się decyzją 
Ministra Finansów, a mianowicie zapewnienie nam finansowania odbudowy mostu  
w Siestrzechowicach na kwotę ponad 21 milionów złotych. Wiemy doskonale, że ta inwestycja 



będzie bardzo czasochłonna, dlatego też im szybciej rozpiszemy przetarg na, złożymy 
zamówienie publiczne na program funkcjonalno-użytkowy, w trybie zaprojektuj - wybuduj, 
rozpoczniemy przedsięwzięcie, tym lepiej dla mieszkańców. Tryb szacujemy będzie co najmniej 
dwuletni w całości zadania. Co można by jeszcze rzec, to do tego podziału finansowania na 
poszczególne lata. Otóż jest to bardzo ruchoma rzecz. Myślę, że program funkcjonalno-użytkowy 
odpowie nam na pytanie. Czy to finansowanie mamy w poszczególnych latach konieczność 
poprzesuwać, poprzekładać. Jest to możliwe zarówno jeśli chodzi o aplikacje odbudowy, jest to 
możliwe jeśli chodzi o Ministra Finansów, a tym bardziej jest to możliwe jeśli chodzi o nasze 
dokumenty związane z budżetem. Więc bardzo Państwa proszę. To jest oczywiście podstawowa. 
Jest jeszcze kilka elementów, które są delikatnie porządkowane z bieżących spraw finansowych. 
Proszę Państwa o zatwierdzenie tej uchwały. 
 
Radny Paweł Nakonieczny - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto!  
Jak najbardziej myślę, że każdy, jak tu siedzi, jest zainteresowany tym, żeby ten most  
w Siestrzechowicach odbudować. O tym też mówiliśmy na ostatniej sesji, gdy były przesunięcia. 
Prosiłem, żeby tą sprawą też się tutaj Pan Starosta jako priorytetową zajmował. Natomiast 
podczas analizy kosztów zniszczeń, popowodziowych i po wprowadzeniu przez powiat do 
aplikacji zniszczeń, dostaliśmy informację jako Rada, że koszt odbudowy tego mostu będzie 
wynosił około 35, już tam ponad 35 milionów złotych i ten koszt był oszacowany też na 
podstawie innych podobnych inwestycji. Tu mamy mowę tylko o 21 milionach, więc brakuje na 
dzisiaj według tych wstępnych szacunków 15 milionów, skąd te pieniądze ewentualnie. Druga 
sprawa. Rozmawialiśmy o konieczności przebudowy tego mostu w taki sposób, aby po pierwsze 
poziom zawieszenia tego mostu nad lustrem wody był wyższy niż dotychczasowy, żeby nie było 
zagrożenia w przyszłości. Po drugie była też mowa, że Wody Polskie będą to koryto Białej 
Głuchołaskiej na odcinków wpływu do Jeziora Nyskiego w taki sposób regulować, aby też nie 
było zagrożenia, czy też zatorów z wpływem, czyli tak naprawdę mówiąc, koryto rzeki w tym 
miejscu powinno być szersze. Wody Polskie na dzień dzisiejszy tego nie określiły. Tak jak tutaj 
był Pan z Wód Polskich na poprzedniej sesji, jeszcze wcześniejszej, no oni cały czas pracują nad 
tym. My w tej chwili dostajemy milion złotych, czyli promil tej kwoty, który potrzebujemy, żeby 
uruchomić pewnie procedurę przetargową, tylko jakie parametry tego mostu my chcemy 
określić. Skoro Wody Polskie do dnia dzisiejszego nie określiły. Skoro nasze szacunki 
pokazywały, że na ten most trzeba będzie około 15 milionów więcej, my dzisiaj rozpoczynamy 
zadanie, z którym no boję się, że my jako Rada Powiatu zostaniemy, bo finansowanie nie jest 
pełne. Druga sprawa na ten czas projektu, wykonywania projektu jest w momencie, kiedy my nie 
znamy parametrów. A co jeżeli my zaprojektujemy most, który będzie za wąski? Zakładam,  
że nie, bo pewnie jakiś tam nadmiar zrobimy. Ale co jeśli Wody Polskie gdzieś tam tą swoją 
inwestycję będą odwlekać, odkładać, czy my będziemy mogli uruchomić procedurę odbudowy? 
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja bardzo dziękuję za 
troskę. To są bardzo istotne pytania, jakkolwiek spieszę już z odpowiedziami. Po pierwsze,  
to błędnie zinterpretowany jest koszt, dlatego że pierwotna aplikacja, pierwotne założenia 
aplikacji zawyżały trochę koszty wszystkiego. I to nie myśmy sobie ten koszt 30 paru milionów 
założyli, tylko nam wskazała aplikacja. Później została zmieniona aplikacja. Mało tego, myśmy 
przeprowadzili po naszej stronie kosztorysowanie tego przedsięwzięcia, i to kosztorysowanie 
zakładało właśnie taką kwotę, więc dokładnie na tyle, na ile zawnioskowaliśmy, tyle dostaliśmy 
pieniędzy. Teraz co do uzgodnień z Wodami Polskimi. Otóż faktycznie Wody Polskie cały czas 
pracują, jakkolwiek my też wiedząc, że to przedsięwzięcie będzie realizowane. Podczas 
konsultacji, które miały miejsce w Nysie rozmawialiśmy już na ten temat zarówno z Panem 
Prezesem Balcerowiczem, ale też i z zarządcą we Wrocławiu. Jesteśmy w stałym kontakcie  
i proces tworzenia PFU będzie nie tylko weryfikowany z Wodami Polskimi, ale Wody Polskie 
będą w tym istotnie uczestniczyć. Nie ma takiej obawy, że zrobimy coś, co będzie później 
niezgodne z założeniami Wód Polskich. Mało tego, my już pierwsze jakby zręby informacje 
wiemy jak będzie wyglądał jak będzie wyglądało koryto rzeki. I faktycznie zakładamy, że most 
będzie podwyższony, najazdy będą większe, światło przepustu będzie dużo większe, nie będzie 



przęsła, które będzie w korycie rzeki, tylko będzie to most jednoprzęsłowy. I co jest bardzo 
istotne dla turystów i mieszkańców, będzie zintegrowana z mostem od razu kładka pieszo-
rowerowa. Bo myśmy tą kładkę pieszo-rowerową zakładali przed powodzią zrobić jako 
dodatkowy element pomiędzy magistralą wodną a mostem. Teraz tej konieczności nie będzie. 
Będzie zintegrowana z mostem kładka pieszo-rowerowa. Więc Wody Polskie będą uczestniczyć 
w całym procesie przygotowania PF-U.  
 
Radny Paweł Nakonieczny - Ad vocem, krótko żebyśmy tutaj po tej sesji wyszli wszyscy 
wszystkiego świadomi. Czy jest pewność że Powiat nie będzie musiał partycypować w kosztach 
niezależnie od tego czy tam będzie kładka pieszo-rowerowa, czy ten most będzie większy niż 
dotychczasowy. I drugie pytanie. Jaka będzie długość tego mostu? 
 
Starosta D. Palimąka - Jeśli chodzi o długość, w tej chwili nie odpowiem z głowy. Natomiast 
oczywiście doprecyzuję zaraz po sesji. Natomiast jeśli chodzi o finansowanie, wszelkie 
inwestycje, które są inwestycjami odbudowy po powodzi, są w 100% finansowane przez Budżet 
Państwa i tak się też stanie. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń Przewodniczący Rady P. Bobak zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2025 r..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Agnieszka Miler, Paweł 
Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
NIEOBECNI (1) 
Bożena Lewińska 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2041 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska oznajmiła, 
że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

W związku z brakiem pytań lub uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady P. Bobak 
zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 
2025-2041. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 



Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 
Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, 
Jacek Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Agnieszka Miler, Paweł 
Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 
Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
NIEOBECNI (1) 
Bożena Lewińska 
 
W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotową uchwałę.  
 
Starosta Daniel Palimąka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Bardzo Wam dziękuję za 
to głosowanie i jednocześnie chciałbym Was poprosić o pewną aktywność. Mianowicie kolejne 
sesje nadzwyczajne pewnie będą musiały mieć miejsce, dlatego że mamy już informację,  
że zapewne w przyszłym tygodniu dostaniemy podobną promesę, jeśli chodzi o most  
w Markowicach, w którego kwocie inwestycji będzie jednocześnie też przygotowanie przeprawy 
tymczasowej. Następne w kolejce, które będą kilka dni zapewne później, będą kolejne dwa 
przedsięwzięcia, a mianowicie odbudowa ulicy 3-Maja, włącznie z budową wjazdów do posesji 
mieszkańców w Nysie. I kolejny parking podziemny przy ulicy Piastowskiej otrzyma także 
promesę. Więc będziemy starali się robić tak, że jeżeli to będzie w przeciągu kilku dni,  
to połączymy te zadania i zrobimy jedną sesję nadzwyczajną, ale będę Was prosił o obecność.  
 
Przewodniczący Rady – P. Bobak - Mam do Państwa radnych jeszcze taką prośbę zanim zamknę 
dzisiejsze posiedzenie to poprosiłbym jeszcze abyście Państwo po transmisji zostali chwileczkę 
na sali bo będzie kilka komunikatów. Natomiast też chciałem Państwu radnym podziękować bo 
faktycznie dynamika tych działań związanych z odbudową po powodzi jest bardzo duża i też 
dziękuję Państwu za tą dyspozycyjność i aktywność, bo jak Państwo widzicie nawet dzisiaj 
działamy w zasadzie w pełnym składzie i za to bardzo dziękuję.  
 
3. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – P. Bobak zamknął XIV sesję 
Rady Powiatu. 

 
 
  

  

 
Przygotował(a):  

Zenon Wiszniewski 


